
P R O T O K Ó Ł  Nr XXXIV/1/2008 
  

z XXXIV sesji Rady Miasta Rzeszowa odbytej w dniu 27 maja 2008  roku w sali 
konferencyjnej Urzędu Miasta Rzeszowa przy ul. Rynek 1 / Ratusz/. 

  
     Na ustawowy skład 32 radnych w sesji uczestniczyło wg listy obecności 31 radnych, co 
stanowi wymagane quorum do prawomocności obrad / lista obecności stanowi załącznik nr 1 
do protokołu. 
  
Pan Konrad Fijołek - Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa - dokonał otwarcia XXXIV 
sesji Rady Miasta Rzeszowa i prowadził obrady. 
Powitał radnych oraz: 
- p. Tomasza Kamińskiego – Posła na Sejm RP, 
- p. Tadeusza  Ferenca – Prezydenta  Miasta  Rzeszowa, 
- p. Stanisława Sienko - Zastępcę Prezydenta Miasta Rzeszowa, 
- p. Henryka Wolickiego - Zastępcę Prezydenta Miasta Rzeszowa, 
/ lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu/. 
a także przedstawicieli instytucji i organizacji społeczno – zawodowych oraz przybyłych 
mieszkańców Miasta /lista obecności stanowi załącznik nr 3 do protokołu/, 
- przedstawicieli prasy, radia i telewizji, 
- dyrektorów wydziałów Urzędu Miasta Rzeszowa, kierowników jednostek organizacyjnych 
Miasta oraz jednostek współdziałających z Miastem /załącznik nr 4/. 
  
  
Pan Konrad Fijołek - Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – poinformował, że 
proponowany porządek obrad XXXIV sesji Rady Miasta Rzeszowa obejmuje następujące 
punkty:  
  
1. Debata z udziałem Stowarzyszenia Grupy Przedsiębiorców Przemysłu Lotniczego  

DOLINA LOTNICZA. Ideą poruszenia tego tematu jest chęć podjęcia działań 
zmierzających do rozszerzenia współpracy Miasta ze Stowarzyszeniem, czego 
oczekiwanym efektem będzie wspólne dążenie do rozwoju Doliny Lotniczej. 
  

2. Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Prezydenta Miasta Rzeszowa (druk 
nr: XXXIV/2/ 2008). 
  

3. Uchwała w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2008 r. (druk nr: XXXIV/3/ 
2008). 
  

4. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wystawienie weksla własnego „in blanco"  
z deklaracją wekslową. 
  

5. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Rady Miasta Rzeszowa w sprawie upoważnienia 
Prezydenta Miasta Rzeszowa do zaciągania zobowiązań w 2008 r. w zakresie 
inwestycji na lata 2009 – 2010  (druk nr: XXXIV/4/ 2008). 
  

6. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na użyczenie nieruchomości położonej  
w Rzeszowie przy ul. Olbrachta 120 (druk nr : XXXIII/1/2008). 
  



7. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na użyczenie nieruchomości położonej przy Al. 
Powstańców Warszawy w Rzeszowie (druk nr : XXXIII/2/2008). 
  

8. Uchwała w sprawie przyjęcia przez Gminę Miasto Rzeszów darowizny stanowiącej 
przyłącza wodociągowe zlokalizowane w miejscowościach gmin sąsiednich, będące 
własnością osób fizycznych (druk nr : XXXIII/3/2008). 
  

9. Uchwała w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Miejskiego Przedsiębiorstwa 
Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. (druk nr : XXXIII/4/2008). 
  

10. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy ul. Ciepłowniczej 
w Rzeszowie (druk nr : XXXIII/6/2008). 
  

11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej 
położonej w Rzeszowie (druk nr : XXXIII/5/2008). 
  

12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości i zwolnienia  
z obowiązku zbycia w drodze przetargu (druk nr : XXXIII/7/2008). 
  

13. Uchwała w sprawie odmowy zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę 
i zbiorowego odprowadzenia ścieków na terenie Miasta Rzeszowa przedstawionych 
przez Zakład Gospodarki Komunalnej i Usług Wielobranżowych „GO – KOM"  
w Boguchwale Sp. z o.o.  (druk nr: XXXIV/6/ 2008). 
  

14. Uchwała w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 
Przestrzennego Nr 114/22/2005 w rejonie al. Prof. A. Krzyżanowskiego  
i ul. I. Paderewskiego w Rzeszowie  (druk nr: XXXIV/5/ 2008). 
  

15. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na użycie herbu miasta Rzeszowa (druk nr : 
XXXIV/1/2008). 
  

16. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Rzeszowa. 
  

17. Zapytania i interpelacje. 
  

18. Wolne wnioski, oświadczenia i informacje. 
  
  
  
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta - prowadzący obrady – 
poinformował, że wpłynęły następujące wnioski o zmianę proponowanego porządku obrad : 
  
  
Wniosek o uzupełnienie porządku obrad: 
  
  
W pkt 2 a Uchwała w sprawie ustanowienia dnia 1- go czerwca dniem bez alkoholu. 

  
Powyższy wniosek został przyjęty ( za głosowało 27 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt  
z radnych nie wstrzymał się od głosu). 



  
W pkt 2 b Przenieść z pkt 14 Uchwała w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego Nr 114/22/2005 w rejonie al. Prof. A. 
Krzyżanowskiego i ul. I. Paderewskiego w Rzeszowie  (druk nr: XXXIV/5/ 
2008). 
  

Powyższy wniosek został przyjęty (za głosowało 26 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt  
z radnych nie wstrzymał się od głosu). 
  
W pkt 14a Uchwała w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2008 r. (określenie 

limitów wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne) 
Powyższy wniosek został przyjęty (za głosowało 27 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt  
z radnych nie wstrzymał się od głosu). 
  
W pkt 14b Uchwała w sprawie zmiany uchwały Rady Miasta Rzeszowa w sprawie 

upoważnienia Prezydenta Miasta Rzeszowa do zaciągania zobowiązań  
w 2008 r. w zakresie inwestycji na lata 2009 – 2010.   

Powyższy wniosek został przyjęty (za głosowało 27 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt  
z radnych nie wstrzymał się od głosu). 
  
W pkt 15a Informacja Prezydenta Miasta w sprawie nagród dla zawodników za 

osiągnięcie wysokich wyników sportowych w 2007 r. 
Powyższy wniosek został przyjęty (za głosowało 27 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt  
z radnych nie wstrzymał się od głosu). 
  
  
  
Wniosek o zdjęcie z porządku obrad: 
  

Pkt 5 Uchwała w sprawie zmiany uchwały Rady Miasta Rzeszowa w sprawie 
upoważnienia Prezydenta Miasta Rzeszowa do zaciągania zobowiązań  
w 2008 r. w zakresie inwestycji na lata 2009 – 2010  (druk nr: XXXIV/4/ 
2008). 

Powyższy wniosek został przyjęty ( za głosowało 27 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt  
z radnych nie wstrzymał się od głosu). 
  
  

Pkt 7 Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na użyczenie nieruchomości położonej 
przy Al. Powstańców Warszawy w Rzeszowie (druk nr : XXXIII/2/2008). 

Powyższy wniosek został przyjęty ( za głosowało 26 radnych, nikt nie był przeciwny,  
1 radny wstrzymał się od głosu). 
  
  

Pkt 10 Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy ul. 
Ciepłowniczej w Rzeszowie (druk nr : XXXIII/6/2008). 

Powyższy wniosek został przyjęty ( za głosowało 26 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt  
z radnych nie wstrzymał się od głosu). 
  
  
  



  
Przyjęty porządek obrad po zmianach obejmował: 
  
1. Debata z udziałem Stowarzyszenia Grupy Przedsiębiorców Przemysłu Lotniczego  

DOLINA LOTNICZA. Ideą poruszenia tego tematu jest chęć podjęcia działań 
zmierzających do rozszerzenia współpracy Miasta ze Stowarzyszeniem, czego 
oczekiwanym efektem będzie wspólne dążenie do rozwoju Doliny Lotniczej. 
  

2. Uchwała w sprawie ustanowienia dnia 1-go czerwca  dniem bez alkoholu. 
  

3. Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Prezydenta Miasta Rzeszowa (druk 
nr: XXXIV/2/ 2008). 
  

4. Uchwała w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 
Przestrzennego Nr 114/22/2005 w rejonie al. Prof. A. Krzyżanowskiego  
i ul. I. Paderewskiego w Rzeszowie  (druk nr: XXXIV/5/ 2008). 
  

5. Uchwała w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2008 r. (druk nr: XXXIV/3/ 
2008). 
  

6. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wystawienie weksla własnego „in blanco"  
z deklaracją wekslową. 
  

7. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na użyczenie nieruchomości położonej  
w Rzeszowie przy ul. Olbrachta 120 (druk nr: XXXIII/1/2008). 
  

8. Uchwała w sprawie przyjęcia przez Gminę Miasto Rzeszów darowizny stanowiącej 
przyłącza wodociągowe zlokalizowane w miejscowościach gmin sąsiednich, będące 
własnością osób fizycznych (druk nr : XXXIII/3/2008). 
  

9. Uchwała w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Miejskiego Przedsiębiorstwa 
Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. (druk nr : XXXIII/4/2008). 
  

10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej 
położonej w Rzeszowie (druk nr : XXXIII/5/2008). 
  

11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości i zwolnienia  
z obowiązku zbycia w drodze przetargu (druk nr : XXXIII/7/2008). 
  

12. Uchwała w sprawie odmowy zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę 
i zbiorowego odprowadzenia ścieków na terenie Miasta Rzeszowa przedstawionych 
przez Zakład Gospodarki Komunalnej i Usług Wielobranżowych „GO – KOM"  
w Boguchwale Sp. z o.o.  (druk nr: XXXIV/6/ 2008). 
  

13. Uchwała w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2008 r. (określenie limitów 
wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne). 
  

14. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Rady Miasta Rzeszowa w sprawie upoważnienia 
Prezydenta Miasta Rzeszowa do zaciągania zobowiązań w 2008 r. w zakresie 
inwestycji na lata 2009 – 2010.   



  
15. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na użycie herbu miasta Rzeszowa (druk nr: 

XXXIV/1/2008). 
  

16. Informacja Prezydenta Miasta w sprawie nagród dla zawodników za osiągnięcie 
wysokich wyników sportowych w 2007 r. 
  

17. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Rzeszowa. 
  

18. Zapytania i interpelacje. 
  

19. Wolne wnioski, oświadczenia i informacje. 
  
  
  
Przystąpiono do realizacji porządku obrad : 
  
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta - prowadzący obrady – 
poinformował, że „Debata z udziałem Stowarzyszenia Grupy Przedsiębiorców Przemysłu 
Lotniczego  DOLINA LOTNICZA. Ideą poruszenia tego tematu jest chęć podjęcia działań 
zmierzających do rozszerzenia współpracy Miasta ze Stowarzyszeniem, czego oczekiwanym 
efektem będzie wspólne dążenie do rozwoju Doliny Lotniczej" zostanie odłożona do godziny 
9.00, ponieważ na tą godzinę zostali zaproszeni goście, którzy wezmą w niej udział. Dlatego 
zaproponował dalszą realizację porządku obrad według ustalonej kolejności do godziny 9.00. 
  
Nikt nie wniósł uwag i propozycja została przyjęta. 
  
  
Ad.2 
  
Pan Waldemar Szumny – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Rzeszowa - przedstawił  
projekt uchwały w sprawie ustanowienia dnia 1 czerwca dniem bez alkoholu (projekt uchwały 
stanowi załącznik nr 5 do protokołu). Wyjaśnił, że podobny wniosek przyjęła Rada Miasta 
Rzeszowa w ubiegłym roku, a idea ta nawiązuje do Uchwały Sejmu Rzeczypospolitej z 2006 
roku. 
  
Nikt nie zgłosił się do dyskusji. 
  
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem uchwały w sprawie 
ustanowienia dnia 1 – go czerwca dniem bez alkoholu. 
Uchwała została przyjęta w wersji przedstawionej. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 28 radnych, głosów przeciwnych nie było, 
nikt z radnych nie wstrzymał się od głosu. 
  
  
  
  
  



Ad.3 
  
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa -  przedstawił  projekt 
uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Prezydenta Miasta Rzeszowa (druk nr: 
XXXIV/2/ 2008),  /projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu/. Wyjaśnił, że 
zgodnie z obowiązująca ustawą o wynagrodzeniu Prezydenta Miasta decyduje Rada. 
Równocześnie poinformował, że ukazały się rozporządzenia, które umożliwiają zwiększenie 
kwoty wynagrodzenia Pana Prezydenta Miasta o kwotę 1187 złotych brutto. 
  
Radna pani Jadwiga Stręk – Przewodnicząca Klubu Radnych PiS – w imieniu Klubu – 
powiedziała:  „Uważamy, że Prezydent Miasta powinien zarabiać godnie. Jednak odnośnie tej 
znaczącej podwyżki w wysokości 10%, to bardzo duża kwota. Tym bardziej, że Prezydent nie 
spełnia oczekiwań wszystkich mieszkańców Rzeszowa, jak chociażby mieszkańców ul. 
Zawiszy, którzy protestowali przeciwko niewłaściwemu traktowaniu i wielu, wielu innych 
sytuacji. Dlatego też nasz Klub wstrzyma się od głosu". 
  
Radny pan Andrzej Dec – Przewodniczący Klubu Radnych PO – w imieniu Klubu 
powiedział: „Proszę Państwa! Ja również uważam, że Prezydent Miasta powinien godnie 
zarabiać. Nawet więcej niż ta podwyżka, która - jak rozumiem - jest maksymalną jaką możemy 
dać. Natomiast chcę zwrócić uwagę na jedna trochę paradoksalną okoliczność. Jest wniosek 
do Rady Miasta, która jest władna podjąć taką decyzję o przyznanie większego 
wynagrodzenia Panu Prezydentowi, który przez ostatnie miesiące, a może nawet i lata 
traktuje Radę – per noga – mówiąc kolokwialnie. O nowych zamierzeniach i inwestycjach 
dowiadujemy się z gazet. Nie jesteśmy informowani o rozmowach, planach i zamierzeniach. 
Nawet muszę stwierdzić, że  odnoszę wrażenie, iż członkowie Klubu Pana Prezydenta nie są 
doinformowani na bieżąco, bo w rozmowach dowiadujemy się, że są zaskoczeni. Nie mówiąc 
już o radnych opozycyjnych. Dlatego kieruje apel do Pana Prezydenta, żeby informował Radę 
o swoich planach i zamierzeniach związanych z pełnioną funkcją. Jako Klub będziemy 
popierać ten wniosek, ponieważ uznaję, że kierowanie tak dużym Miastem, to rzeczywiście 
poważne  i olbrzymie zadanie, które powinno być godnie wynagradzane". 
  
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa -  powiedział, że temat nie 
powinien być rozpatrywany na tle dyskusji politycznych. 
  
Radny pan Jerzy Maślanka – w imieniu Radnych ze Stowarzyszenia „Nasz Dom Rzeszów" 
powiedział: „Uważam, że mimo drobnych uchybień, co każdemu się zdarza i każdej 
społeczności, praca Pana Prezydenta nie jest adekwatna do tego, co zarabia. Nawet 
porównując sąsiednich burmistrzów i wójtów, którzy mają pensje na tym samym poziomie, co 
my dzisiaj chcemy zatwierdzić dla Pana Prezydenta Rzeszowa. W imieniu Komisji Edukacji, 
która decyduje o 50% budżetu Miasta, a także w imieniu Stowarzyszenia „Nasz Dom 
Rzeszów" proszę, aby ta propozycja podwyżki wynagrodzenia dla Prezydenta Miasta 
Rzeszowa została zatwierdzona". 
  
Radny pan Grzegorz Budzik – Przewodniczący Klubu Radnych „Rozwój Rzeszowa" –  
w imieniu Klubu powiedział: „Szanowni Państwo, Panie Prezydencie, Wysoka Rado! 
Chciałbym wszystkich Państwa poinformować, że Radni Klubu Rozwój Rzeszowa oceniają 
bardzo wysoko pracę Pana Prezydenta. Biorąc pod uwagę wynagrodzenie innych włodarzy 
miast na Podkarpaciu i fakt, że Rzeszów jest stolicą Podkarpacia to wynagrodzenie 
Prezydenta Miasta powinno być znacznie wyższe, niż to z proponowaną dzisiaj podwyżką. 
Dodatkowym argumentem jest fakt ogromnego poświęcenia Pana Prezydenta dla spraw 



Miasta, zaangażowanie w rozwiązywanie problemów i pozyskiwanie zewnętrznych środków 
finansowych wykorzystywanych na rzecz rozwoju Miasta. Dodać należy, że Pan Prezydent 
prawie przez całą dobę jest do dyspozycji mieszkańców. Jeżeli chodzi o przepływ informacji, 
to pragnę poinformować, że odbywamy regularne spotkania i udział w nich bierze zarówno 
Pan Prezydent, który jest zapraszany, jak i Zastępcy Prezydenta oraz Sekretarz Miasta, którzy 
odpowiadają na wszelkie pytania, dzielą się swoimi spostrzeżeniami i przedstawiają plany 
zamierzeń. Podsumowując pragnę powiedzieć, że Klub Radnych Rozwój Rzeszowa wnosi 
 o podjęcie przez Radę przedstawionej uchwały".  
  
Radny pan Andrzej Dec – Przewodniczący Klubu Radnych PO – powiedział:  
„Nawiązując do wcześniejszych wypowiedzi pragnę poinformować, że podejmowanie uchwały 
w sprawie wynagrodzenia Prezydenta Miasta jest to jedyny moment kiedy możemy ocenić 
jego pracę. Udzielenie absolutorium jest oceną wykonania budżetu i nie przekłada się 
bezpośrednio na ocenę pracy Prezydenta. Tymczasem najlepszą sposobnością do oceny 
pracy, jak w każdym przedsiębiorstwie jest ustalanie wynagrodzenia lub podwyżek. Moim 
zdaniem, my zaniedbujemy trochę tę okazję, bo powinniśmy trochę więcej porozmawiać 
 o konkretach, ale ja nie chcę Państwu zabierać czasu. Chcę tylko zaznaczyć, że zgodnie  
z ustawą, innej okazji do oceny pracy Prezydenta Miasta nie mamy". 
  
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem uchwały w sprawie ustalenia 
wynagrodzenia dla Prezydenta Miasta Rzeszowa. 
Uchwała została przyjęta w wersji przedstawionej. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 21 radnych, głosów przeciwnych nie było,  
8 radnych  wstrzymało się od głosu. 
  
Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – podziękował radnym za to, że 
wystąpili z inicjatywą i złożyli wniosek o podwyżkę jego wynagrodzenia oraz podjęli 
uchwałę w tej sprawie. Powiedział także: „przyznam się Państwu, że służba Miastu to dla 
mnie nie są pieniądze, które zarabiam. Chociaż przyznaję, że z nich żyję. Moim celem jest 
służenie mieszkańcom i działanie na rzecz rozwoju naszego Miasta. Przyznam, że pochlebia 
mi opinia, że prasa wie wszystko pierwsza o tym co się planuje i dzieje w Mieście, bo to jest 
dowodem, że każdy, kto chce się dowiedzieć co się dzieje w Mieście i Ratuszu, ten zawsze ma 
dostęp do informacji. Równocześnie chcę przypomnieć Państwu, że w każdy poniedziałek  
w Ratuszu odbywa się narada ze wszystkimi dyrektorami wydziałów i jednostek 
organizacyjnych Miasta, na której omawiane są wszystkie sprawy związane  
z funkcjonowaniem Miasta. Na tę naradę mają wstęp wszyscy. Dziennikarze, radni  
i mieszkańcy miasta. Dlatego teraz chciałbym podziękować dziennikarzom, że interesują się  
i na bieżąco przekazują informacje z Ratusza mieszkańcom". 
  
Ad.1 
  
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa -  przywitał i przedstawił 
gości zaproszonych do udziału w tej części obrad sesji Rady: 
- Pana Marka Dareckiego – Prezesa Stowarzyszenia Grupy Przedsiębiorców Przemysłu 
Lotniczego  DOLINA LOTNICZA, Prezesa Zarządu WSK PZL-Rzeszów, 
- Pana Andrzeja Rybkę – Dyrektora Biura Stowarzyszenia Grupy Przedsiębiorców Przemysłu 
Lotniczego  DOLINA LOTNICZA. 
  



  
Pan Marek Darecki – Prezes Stowarzyszenia Grupy Przedsiębiorców Przemysłu 
Lotniczego  DOLINA LOTNICZA, Prezes Zarządu WSK PZL - Rzeszów  - powiedział:  
„Ja chciałbym się wypowiedzieć w imieniu nie tylko Doliny Lotniczej, ale też WSK PZL-
Rzeszów. WSK w ubiegłym roku obchodziło 70 – lecie, zatrudnia dzisiaj 4200 ludzi, 
a przyjmie w bieżącym roku kolejnych 500 pracowników. Ja widzę w dłuższej perspektywie 
taki wzrost zatrudnienia, że każdego roku przybywa do zakładu 500 nowych pracowników. 
A to jest ważne, bo jest to nie tylko kreowanie nowych miejsc pracy, ale miejsc pracy wysoko 
wydajnych i wysoko technologicznych.  
Kilka lat temu opracowaliśmy taką Strategię Rozwoju opracowaną przez przemysłowców, 
którzy założyli, że należy się cieszyć ze środowiska naturalnego i położenia geograficznego 
Rzeszowa, ale rozwój należy oprzeć na innowacji. Po szczegółowej analizie szans i zagrożeń  
jest pomysł, żeby Podkarpacie i Rzeszów rozwijał się w oparciu o istniejący przemysł lotniczy, 
lotnisko, uczelnie wyższe i dynamicznie rozwijające się Miasto. Jednak nie należy zapominać 
o słabych stronach naszego regionu, a jest to: słaba infrastruktura komunikacyjna, 
peryferyjna lokalizacja i stereotyp w myśleniu. Dlatego trzeba skorzystać z szansy korzystania 
z zewnętrznych środków finansowych i w oparciu o atrakcyjność rekreacyjną oraz fakt, że 
Rzeszów jest atrakcyjnym miejscem do życia. Musimy przystąpić do działań, żeby nie stracić 
tej szansy. Trzeba przeobrazić Podkarpacie w nowoczesny, innowacyjny region Polski, 
bazujący z jednej strony na przemyśle high-tech, głównie lotniczym, a z drugiej strony 
wykorzystujący walory krajobrazowe i przyrodnicze dla utworzenia atrakcyjnej bazy 
rekreacyjnej, sanatoryjnej, ekorolnictwa i ekoturystyki. Czyli dwie bazy: z jednej strony high-
tech, a drugiej strony wykorzystać walory rolniczo – turystyczne. I nie chodzi o zwykłe 
gospodarstwa ekologiczne, ale o wspaniałe sanatoria, ośrodki SPA – zlokalizowane  
w doskonałych miejscach Podkarpacia, gdzie bogaci goście będą przyjeżdżać żeby ratować 
swoje zdrowie. Bo generalnie społeczeństwo krajów bogatych się starzeje. Bardzo dużo jeżdżę 
po świecie i wiem, że jest olbrzymi popyt na wysokostandardowe ośrodki ratowania zdrowia. 
Dlatego w naszym regonie należy połączyć z jednej strony bogaty przemysł, 
a z drugiej strony świetnie zorganizowaną bazę nowoczesnych, wysokostandardowych, 
bogatych, przyrodoleczniczych  ośrodków. To jest wizja dla Podkarpacia. 
Przemysł lotniczy w Polsce jest to jeden z tych przemysłów, który się odrodził. Przeszedł 
niezwykle bolesne przeobrażenia. Pojawia się mnóstwo inwestorów na Podkarpaciu, jak 
chociażby: MTU już inwestuje, WSK,  Sikorski w Mielcu. Czyli ten przemysł się odrodził 
i kwitnie. 
Dolina Lotnicza to koncentracja polskiego przemysłu lotniczego. Można powiedzieć, że jest to 
kontynuacja COP-u stworzonego przez Eugeniusza Kwiatkowskiego 70 lat temu. 
90 % przemysłu lotniczego ulokowane jest w Polsce południowo – wschodniej. 
Stowarzyszenie Dolina Lotnicza jest to jedyny w Polsce lotniczy klaster. Skupia on teraz 65 
firm, 20 000 pracowników i ciągle zatrudnia nowych, głównie na terenie Podkarpacia. - Nasz 
klaster innowacyjny Dolina Lotnicza jest najbardziej rozpoznawany w Europie. Według 
światowych badań najlepszym miejscem do inwestowania jest obecnie Europa Środkowa,  
a Polska jest na pierwszym miejscu.  WSK to jedna z najlepszych firm lotniczych na świecie. 
Ale to jest nic, bo to jest wciąż tylko produkcja. Będzie naprawdę dobrze, jak będzie 
konstrukcja, jak skonstruujemy w Rzeszowie silnik. Powstaną laboratoria. A takie plany 
mamy. 
Zadaniem Stowarzyszenia Dolina Lotnicza jest, aby ten przemysł był lokomotywą przemysłu 
high-tech w Polsce, czyli nowi inwestorzy, system edukacji i infrastruktura – to wszystko 
wymaga rozwoju. Oczywiście ten rozwój musi się odbywać z pomocą samorządów i innych 
partnerów. Rolą samorządu jest sprzyjać rozwojowi małych i średnich przedsiębiorstw.  
Stowarzyszenie działa w trzech osiach: 



1/ edukacja, bo edukacja ciągle nie nadąża. Współpraca ze szkołami wyższymi polega na tym, 
że rozmawiamy z nimi, żeby szkoliły nam takich absolwentów, których my zatrudnimy. Czyli 
mniej tych ogólnych zarządzeń i marketingów, a więcej inżynierów i ekonomistów; 
2/ badania i rozwój poprzez unowocześnianie laboratoriów i wspólne prace badawcze; 
3/ szkolnictwo na poziomie szkół średnich W tym roku firmy skupione 
w Dolinie Lotniczej przyjmą do pracy tysiąc osób. Problemem jest brak wykwalifikowanej 
kadry, cała Dolina potrzebuje w tym roku tysiąca ludzi. W tym 800 operatorów maszyn. 
Wszystkie szkoły na Podkarpaciu do kupy wzięte dadzą 100 takich osób. Skąd więc wziąć 
brakujących 700? Robimy tak, że przyjmujemy do pracy piekarzy i ich szkolimy. Ale my mamy 
plany na dwadzieścia lat. Potrzebujemy do ich zrealizowania inżynierów i techników. Trzeba 
zwiększyć kształcenie w kierunkach technicznych. Ale też w dzieciach, już od przedszkola, 
trzeba zaszczepiać miłość do techniki, do inżynierii. Musimy wszyscy starać się o to, by nasze 
dzieci i wnuki w przyszłości miały dobrą pracę, a nie trafiły do Biedronek. Dlatego chcemy 
stworzyć takie miejsce – nazywane różnie – eksploatorium lub muzeum techniki, gdzie my  
z dziećmi, wnukami będziemy mogli pójść i pokazać im doświadczenia. Chodzi o to, żeby 
wszczepić dzieciom miłość do techniki, inżynierii, matematyki. Żeby młodzi ludzie nie wahali 
się w przyszłości wybrać kierunku technicznego. Dlatego powołano taką Radę Programową, 
do której należą Pan Prezydent, Pan Marszałek, trzech Rektorów. Okazuje się że w ośmiu 
miastach w Polsce takie eksploatoria powstały. Do tego potrzebny jest budynek 
prawdopodobnie o powierzchni 2-3 tysięcy metrów kwadratowych, gdzie dzieci będą mogły 
pójść i na własne oczy zobaczyć ciekawe doświadczenia np. jak rozchodzi się fala dźwiękowa, 
jak powstaje ogień, jak lata śmigłowiec, czy elementy silnika samolotu. Również dzieci same 
będą mogły te doświadczenia wykonywać. Chodzi o to, żeby dzieci z całego Podkarpacia 
miały dostęp do wiedzy. Żeby mogły zobaczyć na własne oczy co daje nauka. Żeby to się 
wydarzyło, to ja muszę prosić Pana Prezydenta o pomoc, wskazanie lokalizacji pod 
Podkarpackie Centrum Techniki. Pieniądze na tę instytucję Dolina pozyska ze środków 
unijnych i funduszu szwajcarskiego. To jest taka koncepcja, która może zmienić nasz region  
na lata. Szkolnictwo wyższe mamy pokryte przez Dolinę. Średnie szkolnictwo jest 
zabezpieczone i są na to środki finansowe, 25 milionów dolarów. W tej chwili musimy do tych 
szkół średnich i wyższych, które będą gwarantować zatrudnienie musimy przygotować dzieci, 
które do tych szkół pójdą i tam będą się kształcić. Dlatego trzeba rozpocząć pracę  
z najmłodszymi. Żeby oni polubili technikę, matematykę". 
  
Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – „Panie Prezesie, bardzo dziękujemy 
za przedstawienie perspektyw rozwoju przemysłu lotniczego. Stworzenie Doliny Lotniczej 
spowoduje rozwój Ziemi Rzeszowskiej za co serdecznie dziękujemy. Dodam, że Miasto będzie 
dokładać wszelkich starań, żeby zamysły Pana Prezesa były realizowane. Przemysł lotniczy 
wpisany jest w naszą mentalność i dlatego życzymy Panu, żeby konsekwentnie realizował Pan 
to, co Pan rozpoczął". 
  
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – powiedział: „Chciałbym 
jeszcze raz podziękować Panu Prezesowi za przyjęcie mojego zaproszenia. Rada nie powinna 
być tylko od podejmowania uchwał, ale też od dyskutowania nad pewnymi strategicznymi 
celami. Dzięki Panu Prezesowi i jego inicjatywie Rzeszów stał się stolicą Doliny Lotniczej. 
Pan Prezes w swoim wystąpieniu powiedział o rzeczy bardzo istotnej, o koordynacji działań. 
Mam nadzieję, że to dzisiejsze spotkanie się do tej koordynacji przyczyni. W trzech 
płaszczyznach, zwłaszcza na płaszczyźnie edukacji, następnie na płaszczyźnie pozyskiwania 
inwestorów i trzecia ważna sfera to promocja. Rzeszów jako stolica Doliny Lotniczej jest już 
znany na świecie i jest to olbrzymia promocja dla Miasta. Promocja jedna  



z najskuteczniejszych. Taka, której wiele miast nam zazdrości. Dzięki temu my już mamy 
produkt marketingowy, markę – która Miasto i region kojarzy. Jest to wielka korzyść". 
  
Radny pan Jerzy Maślanka – Przewodniczący Komisji Edukacji Rady Miasta Rzeszowa 
– powiedział: „Panie Prezesie, Szanowna Wysoka Rado! Z wypowiedzi Pana Prezesa 
wynikało to, o czym wszyscy wiedzą.  Siła Państwa, siła Miasta nauką i nowoczesnością stoi.  
Ja przez kilkadziesiąt lat byłem dyrektorem szkoły przy zakładzie w którym Pan jest Prezesem 
i doskonale znam istniejące problemy. Dzisiaj jako przewodniczący Komisji Edukacji Rady 
Miasta także zajmuję się współpracą ze szkołami. W przyszłym miesiącu w naszym programie 
sesji Rady zamieścimy punkt porządku obrad dotyczący stanu i perspektyw szkolnictwa, nie 
tylko średniego, ale generalnie rzeszowskiego. Pana obecność dużo nam pomoże  
w odpowiedzeniu sobie na pytanie – w jakim iść kierunku?" 
  
Radny pan Józef Pytlak – powiedział: „W jakiej perspektywie czasowej jest uruchomienie  
w zakładzie procesu technologicznego wykonywania monokryształu, a pośrednio krzepnięcia 
kierunkowego? Uważam, że to jest nieodzowne, aby ta technika górowała. Są to sprawy 
bardzo drogie. Takich technologii w Polsce praktycznie się nie stosuje. Trzeba będzie te 
technologie zakupić na zachodzie, ale mam pytanie: czy jest w najbliższym czasie możliwość 
uruchomienia tego typu produkcji?" 
  
Radny pan Artur Berłowski – powiedział: „To bardzo dobrze, że współpracujecie ze 
szkolnictwem wyższym i szkołami średnimi. Myślę, że należy pomyśleć nad promocją Doliny 
Lotniczej w gimnazjum. Bo taki młody człowiek wówczas zastanawia się nad swoją 
przyszłością i mając perspektywę kilku lat może już przygotowywać się do bycia kiedyś 
inżynierem".   
  
Radny pan Andrzej Dec – powiedział: „Ja rozumiem, że Pan Prezydent w niedługim czasie 
przedstawi Radzie Miasta propozycję ściślejszej współpracy Miasta ze Stowarzyszeniem 
Dolina Lotnicza. Równocześnie oczekujemy, że zostanie przedstawiona przez Pana 
Prezydenta  propozycja lokalizacji eksploatorium o którym Pan Prezes Darecki mówił". 
  
Pan Marek Darecki – Prezes Stowarzyszenia Grupy Przedsiębiorców Przemysłu 
Lotniczego  DOLINA LOTNICZA, Prezes Zarządu WSK PZL - Rzeszów  - odniósł się 
do wypowiedzi osób uczestniczących w dyskusji:  
-„ już w sierpniu otwieramy wydział monokrystaliczny. My to trzymamy jeszcze w tajemnicy, 
bo to jest zastrzeżone. Nie chcemy żeby nasi konkurenci o tym wiedzieli. Jest to inwestycja 
wielomilionowa, technologia transferowana przez Amerykanów indywidualnie do WSK 
Rzeszów, 
- sprawa edukacji w gimnazjach. Bardzo dobry pomysł, aczkolwiek już rozpoczęliśmy 
przygotowania i od września chcemy rozpocząć taki tour po gimnazjach i liceach 
przybliżający przemysł lotniczy. 
Mam prośbę do Państwa i dotyczy ona bardzo ważnej sprawy, a mianowicie rozwiązania 
problemu komunikacji w sąsiedztwie WSK. Proszę sobie wyobrazić jak wyjeżdża 1000 
samochodów w jednym czasie na ulicę Podkarpacką. Pracownicy pracują 8 – 10 godzin przy 
piecu. Jest zmęczony i po zakończeniu pracy stoi godzinę, często w upale, w korku żeby 
wrócić do domu.  
Cieszę się, że się tutaj znalazłem i ze współpracy z Miastem. Wierzę, że wspólnie uda nam się 
wybudować Muzeum Techniki, i że będzie ono profilowane na lotnictwo. Tym sposobem 
wzbudzimy pasję lotnictwa już u małych dzieci. Dziękuję bardzo Państwu za dzisiejsze 
spotkanie i wierzę, że nasza współpraca będzie się rozwijać". 



  
Pan Andrzej Rybka – Dyrektor Biura Stowarzyszenia Grupy Przedsiębiorców 
Przemysłu Lotniczego  DOLINA LOTNICZA, Prezes Zarządu WSK PZL - Rzeszów  - 
podziękował za zaproszenie do udziału w dzisiejszej sesji Rady i możliwość przedstawienia 
idei stworzenia Stowarzyszenia Grupy Przedsiębiorców Przemysłu Lotniczego DOLINA 
LOTNICZA.  Przekazał radnym foldery (załącznik nr 7 do protokołu) zawierające informacje 
o Stowarzyszeniu, przedstawiające poszczególne firmy z ich profilami. Zaprosił Miasto do 
udziału w imprezach, w których uczestniczy Stowarzyszenie, a przy okazji Miasto może 
wystawiać swoje stoisko z materiałami promocyjnymi. Mogło by to być wspólne stoisko 
i Miasto promowałoby się jako Miasto i region lotniczy.  
  
Ad. 4 
  
Pani Anna Raińczuk – Dyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa – w imieniu 
Prezydenta Miasta Rzeszowa przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Nr 114/22/2005 w rejonie al. Prof.  
A. Krzyżanowskiego i ul. I. Paderewskiego w Rzeszowie  (druk nr: XXXIV/5/ 2008), /tekst 
uchwały wraz z załącznikami i uzasadnieniem stanowi załącznik nr 8 do protokołu/. 
  
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – poinformował, że 
Komisja Gospodarki Przestrzennej jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
  
Nikt nie zgłosił się do dyskusji. 
  
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem uchwały w sprawie uchwalenia Miejscowego 
Planu Zagospodarowania Przestrzennego Nr 114/22/2005 w rejonie al. Prof. A. 
Krzyżanowskiego i ul. I. Paderewskiego w Rzeszowie. 
  
Uchwała została przyjęta w wersji przedstawionej. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 25 radnych, głosów przeciwnych nie było, 
nikt z radnych nie wstrzymał się od głosu. 
  
Ad. 5 
  
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – w imieniu Prezydenta Miasta 
Rzeszowa bardzo dokładnie przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta 
Rzeszowa na 2008 r. (Zwiększenie dochodów budżetu o kwotę 4 125 000 złotych), /tekst 
uchwały wraz z załącznikami i uzasadnieniem stanowi załącznik nr 9 do protokołu/. 
Wyjaśniła, że  proponuje uwzględnienie 2 autopoprawek w załącznikach 5 i 5.2. Pierwsza 
autopoprawka dotyczy wykonania sieci wodociągowej przy ul. Powstańców Śląskich i zostaje 
rozdzielone na dwa zadania, w związku ze składanymi wnioskami o dofinansowanie ze 
środków europejskich. Druga autopoprawka dotyczy zmiany nazwy zadania budowa kanału 
ulgi dla potoku Mikośka, w nazwie określając jej przekrój. Generalnie nazwa tego zadania 
zostaje skrócona. 
  
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – poinformował, że: 
Komisja Ekonomiczno – Budżetowa jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
wraz z autopoprawkami. 



Komisja Kultury i Promocji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w części dotyczącej 
zakresu działania Komisji. 
Komisja Zdrowia pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w części dotyczącej zakresu 
działania Komisji. 
Komisja Rodziny i Pomocy Społecznej jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały w części dotyczącej zakresu swojego działania. 
  

  
Nikt nie zgłosił się do dyskusji. 
  
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem uchwały w sprawie zmian 
budżetu Miasta Rzeszowa na 2008 r.  
Uchwała została przyjęta w wersji przedstawionej. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 24 radnych, głosów przeciwnych nie było,  
2 radnych  wstrzymało się od głosu. 
  
Ad. 6 
  
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – w imieniu Prezydenta Miasta 
Rzeszowa przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wystawienie weksla 
własnego „in blanco" z deklaracją wekslową, /tekst uchwały wraz z załącznikami  
i uzasadnieniem stanowi załącznik nr 10 do protokołu/.  
  
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – poinformował, że 
Komisja Rodziny i Pomocy Społecznej jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 
  
Nikt nie zgłosił się do dyskusji. 
  
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na wystawienie weksla własnego „in blanco" 
z deklaracją wekslową. 
Uchwała została przyjęta w wersji przedstawionej. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 23 radnych, głosów przeciwnych nie było, 
nikt z radnych nie wstrzymał się od głosu. 
  
Ad. 7 
  
Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – w imieniu Prezydenta 
Miasta Rzeszowa przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na użyczenie 
nieruchomości położonej w Rzeszowie przy ul. Olbrachta 120 (druk nr: XXXIII/1/2008) 
/tekst uchwały wraz z załącznikami i uzasadnieniem stanowi załącznik nr 11 do protokołu/.  
  
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – poinformował, że  
Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwestycji jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 



  
Nikt nie zgłosił się do dyskusji. 
  
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na użyczenie nieruchomości położonej w Rzeszowie przy ul. 
Olbrachta 120. 
Uchwała została przyjęta w wersji przedstawionej. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 26 radnych, głosów przeciwnych nie było, 
nikt z radnych nie wstrzymał się od głosu. 
  
Ad. 8 
  
Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – w imieniu Prezydenta 
Miasta Rzeszowa przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia przez Gminę Miasto 
Rzeszów darowizny stanowiącej przyłącza wodociągowe zlokalizowane w miejscowościach 
gmin sąsiednich, będące własnością osób fizycznych (druk nr : XXXIII/3/2008) /tekst 
uchwały wraz z załącznikami i uzasadnieniem stanowi załącznik nr 12 do protokołu/.  
  
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – poinformował, że  
Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwestycji jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 
  
Nikt nie zgłosił się do dyskusji. 
  
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem uchwały w sprawie przyjęcia 
przez Gminę Miasto Rzeszów darowizny stanowiącej przyłącza 
wodociągowe zlokalizowane w miejscowościach gmin sąsiednich, będące 
własnością osób fizycznych. 

Uchwała została przyjęta w wersji przedstawionej. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 25 radnych, głosów przeciwnych nie było, 
nikt z radnych nie wstrzymał się od głosu. 
  
Ad. 9 
  
Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – w imieniu Prezydenta 
Miasta Rzeszowa przedstawił projekt uchwały w sprawie podwyższenia kapitału 
zakładowego Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. (druk nr: 
XXXIII/4/2008) /tekst uchwały wraz z załącznikami i uzasadnieniem stanowi załącznik nr 13 
do protokołu/.  
  
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – poinformował, że  
Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwestycji jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 
  
Nikt nie zgłosił się do dyskusji. 
  



Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem uchwały w sprawie 
podwyższenia kapitału zakładowego Miejskiego Przedsiębiorstwa 
Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o.  
Uchwała została przyjęta w wersji przedstawionej. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 24 radnych, głosów przeciwnych nie było, 
nikt z radnych nie wstrzymał się od głosu. 
  
Ad. 10 
  
Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – w imieniu Prezydenta 
Miasta Rzeszowa przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości niezabudowanej położonej w Rzeszowie (druk nr : XXXIII/5/2008) /tekst 
uchwały wraz z załącznikami i uzasadnieniem stanowi załącznik nr 14 do protokołu/.  
  
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – poinformował, że  
Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwestycji jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 
  
Nikt nie zgłosił się do dyskusji. 
  
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej położonej w Rzeszowie.  
Uchwała została przyjęta w wersji przedstawionej. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 27 radnych, głosów przeciwnych nie było, 
nikt z radnych nie wstrzymał się od głosu. 
  
Ad. 11 
  
Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – w imieniu Prezydenta 
Miasta Rzeszowa przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości i zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze przetargu (druk nr: XXXIII/7/2008) 
/tekst uchwały wraz z załącznikami i uzasadnieniem stanowi załącznik nr 15 do protokołu/.  
  
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – poinformował, że  
Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwestycji jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 
  
Nikt nie zgłosił się do dyskusji. 
  
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na sprzedaż nieruchomości i zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze 
przetargu. 
Uchwała została przyjęta w wersji przedstawionej. 



Za przyjęciem uchwały głosowało 27 radnych, głosów przeciwnych nie było, 
nikt z radnych nie wstrzymał się od głosu. 
  
Ad. 12 
  
Pani Urszula Kukulska – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Inwestycji 
Urzędu Miasta Rzeszowa – w imieniu Prezydenta Miasta Rzeszowa przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie odmowy zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę  
i zbiorowego odprowadzenia ścieków na terenie Miasta Rzeszowa przedstawionych przez 
Zakład Gospodarki Komunalnej i Usług Wielobranżowych „GO – KOM"  
w Boguchwale Sp. z o.o.  (druk nr: XXXIV/6/ 2008) /tekst uchwały wraz z załącznikami  
i uzasadnieniem stanowi załącznik nr 16 do protokołu/.  
  
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – poinformował, że  
Komisja Ekonomiczno – Budżetowa jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Równocześnie Komisja zawnioskowała do Pana Prezydenta o podjęcie działań zmierzających 
do uregulowania spraw własnościowych i przejęcia sieci na rzecz Miasta 
Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwestycji – jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. 
  
Radny pan Stanisław Niedziałek – powiedział: „Myślę Panie Prezydencie, że trzeba 
poszukać alternatywy dla tego pomysłu, bo w nieskończoność nie będziemy odrzucać tej 
taryfy. Trzeba podjąć działania zmierzające do przejęcia sieci pod zarząd Miasta".  
  
Radny pan Artur Berłowski – powiedział: „Trzeba przejąć sieci na rzecz Miasta, bo ceny 
dyktowane przez spółkę są bardzo wysokie, a przecież mieszkańcy współfinansowali tą sieć, 
którą następnie przekazali. Ja chciałbym zapytać, co się stanie jeżeli za miesiąc Go-Kom 
przedstawi taryfę z podaną bardzo wysoką kwotą, ale opracowaną w taki sposób, że nie 
można będzie jej zakwestionować?" 
  
Radna pani Marta Niewczas – powiedziała: „Panie Prezydencie z każdym rokiem 
przyłączamy nowe miejscowości do naszego Miasta i wydaje mi się, że mamy nierozwiązane 
problemy z własnością sieci wodociągowych czy z MPK, które za chwilę się bardziej 
uwidocznią. Wydaje mi się, że powinniśmy w momencie przyłączenia danego terenu mieć 
opracowany sposób rozwiązania tego typu problemów".  
  
Radny pan Stanisław Rusinek – powiedział: „Ja doskonale wiem że sprawa Go-KOM-u 
skończy się w sądzie, bo można odrzucić taryfę tylko trzy razy i następnie sprawa kierowana 
jest do sądu. Miasto musi rozpocząć rozmowy z Go-KOM-em i rozwiązać problem, bo na tym 
sporze cierpią mieszkańcy". 
  
Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – „Szanowni Państwo dzisiaj jesteśmy 
jednością. Zwięczyca jest w Rzeszowie. Na dzień dzisiejszy prowadzone są sprawy zarówno  
w MSWiA, jak i w Sądzie Kasacyjnym. My przedstawimy Radzie do zatwierdzenia taryfę, ale 
tylko w przypadku kiedy kosztorys będzie odpowiedni. Jeżeli chodzi o przejęcie sieci, to 
Miasto bardzo chętnie je przejmie".  
  
  



Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem uchwały w sprawie odmowy 
zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzenia ścieków na terenie Miasta Rzeszowa przedstawionych przez 
Zakład Gospodarki Komunalnej i Usług Wielobranżowych „GO – KOM" 
w Boguchwale Sp. z o.o.   
Uchwała została przyjęta w wersji przedstawionej. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 27 radnych, głosów przeciwnych nie było,  
1 radny wstrzymał się od głosu. 
  
Ad. 13 
  
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – w imieniu Prezydenta Miasta 
Rzeszowa przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na  
2008 r. (określenie limitów wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne), /tekst uchwały 
wraz z załącznikami i uzasadnieniem stanowi załącznik nr 17 do protokołu/.  
  
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – poinformował, że 
Komisja Ekonomiczno – Budżetowa jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 
Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwestycji jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 
  
  
Nikt nie zgłosił się do dyskusji. 
  
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem uchwały w sprawie zmian 
budżetu Miasta Rzeszowa na 2008 r. (określenie limitów wydatków na 
wieloletnie programy inwestycyjne). 
Uchwała została przyjęta w wersji przedstawionej. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 29 radnych, głosów przeciwnych nie było, 
nikt z radnych nie wstrzymał się od głosu. 
  
Ad. 14 
  
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – w imieniu Prezydenta Miasta 
Rzeszowa przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miasta Rzeszowa 
w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Rzeszowa do zaciągania zobowiązań w 2008 r.  
w zakresie inwestycji na lata 2009 – 2010 /tekst uchwały wraz z załącznikami  
i uzasadnieniem stanowi załącznik nr 18 do protokołu/.  
  
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – poinformował, że 
Komisja Ekonomiczno – Budżetowa jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 
Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwestycji jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 
  
Nikt nie zgłosił się do dyskusji. 



  
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem uchwały w sprawie zmiany 
uchwały Rady Miasta Rzeszowa w sprawie upoważnienia Prezydenta 
Miasta Rzeszowa do zaciągania zobowiązań w 2008 r. w zakresie inwestycji 
na lata 2009 – 2010.   
Uchwała została przyjęta w wersji przedstawionej. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 26 radnych, głosów przeciwnych nie było, 
nikt z radnych nie wstrzymał się od głosu. 
  
Ad. 15 
  
Pan Stanisław Sienko – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – w imieniu Prezydenta 
Miasta Rzeszowa przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na użycie herbu 
miasta Rzeszowa (druk nr: XXXIV/1/2008), /tekst uchwały wraz z załącznikami  
i uzasadnieniem stanowi załącznik nr 19 do protokołu/.  
  
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – poinformował, że  
Komisja Kultury i Promocji nie zaopiniowała projektu uchwały, ponieważ jej zdaniem należy 
każdorazowo sprawdzać wiarygodność firmy ubiegającej się o umieszczenie w logo herbu 
Miasta. Natomiast Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwestycji jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
  
  
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na użycie herbu miasta Rzeszowa. 
Uchwała została przyjęta w wersji przedstawionej. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 24 radnych, głosów przeciwnych nie było, 
2 radnych wstrzymało się od głosu. 
  
Ad. 16 
  
Pan Stanisław Sienko – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – w imieniu Prezydenta 
Miasta Rzeszowa przedstawił informację Prezydenta Miasta w sprawie nagród dla 
zawodników za osiągnięcie wysokich wyników sportowych w 2007 r., /tekst przedstawionej 
informacji stanowi załącznik nr 20 do protokołu/.  
  
Nikt nie zgłosił się do dyskusji. 
  
Ad. 17 
  
Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Rzeszowa. 
  
Wszyscy radni otrzymali wykaz zarządzeń Prezydenta Miasta Rzeszowa od  
30 kwietnia do 26 maja 2008 roku (załącznik nr 21 do protokołu). 
  



Nikt nie wniósł uwag, zapytań i zastrzeżeń do zarządzeń przedstawionych  w wykazie. 
  
Ad. 18 
  
Zapytania i interpelacje: 
  
Radny Pan Adolf Gubernat pisemnie zgłosił interpelację o następującej treści:         
„Proszę o spowodowanie, aby Marszałkowski Urząd Wodny dokonał wykoszenia brzegów 
potoku Młynówka, na co jak pamiętam, środki zostały z budżetu miasta przekazane. Potok 
Czekaj jest systematycznie wykaszany, a Młynówka niestety nie". 
  
Radny Pan Kazimierz Greń pisemnie zgłosił zapytanie o następującej treści: „ Szanowny 
Pan Prezydent Miasta Rzeszowa 
Zwracam się z zapytaniem do Pana Prezydenta na co zostanie wydana kwota 550 000 złotych, 
która w dniu dzisiejszym została dodatkowo przyznana na Promocję i Sport Miasta 
Rzeszowa. Proszę moje zapytanie potraktować priorytetowo i z wyszczególnionymi 
pozycjami kwot przeznaczonych na poszczególne imprezy ". 
      
Radny Pan Jan Mazur pisemnie zgłosił interpelację o następującej treści:   „Uprzejmie 
proszę o rozważnie możliwości wymuszenia na właścicielu budynku przy skrzyżowaniu ul. 
W. Pola i ul. Dąbrowskiego – obecnie w nim mieści się sklep AGD – 
o uporządkowanie terenu wokół budynku przy ul. W. Pola.  Przez teren ten biegnie chodnik 
dość mocno zniszczony i fragment trawnika zajeżdżony przez samochody dostawcze do 
w/wym sklepu. Szpeci to ten fragment Osiedla. Jeśli nie byłoby takiej możliwości, to może 
zaproponować mu odkupienie lub zamianę powyższego terenu na inny". 
  
Radny Pan Jan Mazur pisemnie zgłosił interpelację o następującej treści:  „Od prawie 
roku, obowiązuje decyzja o zakazie handlu przy ul. Dąbrowskiego pod tzw. Filarami obok 
Instytutu Muzyki Uniwersytetu Rzeszowskiego. W pierwszym okresie obowiązującego 
zakazu często wizytowali ten teren strażnicy miejscy. Obecnie ich tam już nie widać. 
Natomiast nieśmiało pojawiają się osoby proponujące produkty do sprzedaży.  
Uprzejmie proszę o ponowne kontrole Straży Miejskiej tego terenu głównie w godzinach 
porannych". 
     
Radny Pan Jan Mazur pisemnie zgłosił interpelację o następującej treści:  „Uprzejmie 
proszę o odpowiednie wykorzystanie – istniejących przy skrzyżowaniu ulic: Dąbrowskiego, 
Batalionów Chłopskich, Powstańców Warszawy i Podkarpackiej – stałych kwietników na 
zasadzenie w nich kwiatów. W obecnej chwili rosną w nich – niestety – tylko chwasty". 
  
Radny Pan Artur Berłowski  ustnie  zgłosił interpelację o następującej treści:  
 1. „Dzisiaj na sesji był temat GO-KOM-u i z tym jest związany problem, który zgłaszają 
mieszkańcy, a dotyczy ochrony środowiska. Ponieważ przepompownie GO-KOM-u są 
wadliwe i najzwyczajniej w promieniu 500 metrów od przepompowni śmierdzi.  W jednym  
z ostatnich dni, w czasie deszczu, pracownicy GO-KOM-u spuszczali ścieki bezpośrednio do 
rzeki. Mieszkańcy zaalarmowali odpowiednie służby i na skutek tej interwencji rura, którą 
odprowadzano te ścieki została zlikwidowana. Została jeszcze jedna rura, która w najbliższym 
czasie także zostanie zlikwidowana. W imieniu mieszkańców, szczególnie z ul. Wetlińskiej 
chciałbym prosić o interwencję, która spowoduje naprawę przepompowni i likwidację bardzo 
uciążliwego fetoru". 



  2. „Kolejną sprawą jest droga (ul. Jarowa) stanowiąca także dojazd do GO-KOM, a która  
jest w tak fatalnym stanie, po ostatnich deszczach stała się niebezpieczna. Mieszkańcy 
korzystający z tego dojazdu prosili o pomoc". 
3. „Kiedy Miasto przejmie cmentarz i rozwiąże problem parkingu i prądu oraz utwardzi 
uliczki i alejki". 
  
Radny Pan Robert Kultys ustnie zgłosił interpelację o następującej treści: „W jakiej 
perspektywie czasowej Pan Prezydent zamierza rozstrzygnąć postulaty, jakie zgłosili 
protestujący pracownicy MPK ?" 
  
Radny Pan Antoni Kopaczewski ustnie zgłosił interpelację o następującej treści:           
„Rozważyć możliwość powrotu do tradycji kajakarstwa na rz. Wisłok, podnieść lustro wody  
i uporządkować oraz zagospodarować Olszynki. Czynić działania, żeby ożywić to miejsce ". 
        
Radny Pan Jacek Adamowicz ustnie  zgłosił interpelację o następującej treści:   
1. „Czy to prawda, że na Rynku ma być zainstalowany duży telebim na którym mieszkańcy 
będą oglądali Euro 2008?" 
 2.  „Służby sprzątające płytę Rynku wyjeżdżają zbyt wcześnie. Jeszcze jak pracują ogródki,  
w których siedzą goście restauracji. Może rozważyć możliwość, żeby ekipy sprzątające 
rozpoczynały sprzątanie Rynku później, czyli ok. godz. 4.00 rano". 
  
Radna Pani Marta Niewczas ustnie zgłosiła interpelację o następującej treści: „Pani 
Brygida Sakowska – Kamińska była mistrzyni świata w akrobatyce sportowej zwróciła się  
z prośbą o możliwość skorzystania ze Sportowej Hali Miejskiej na Stali – Rzeszów.  
W związku z tym, że ona przygotowuje trójkę żeńską do Mistrzostw Europy i do Mistrzostw 
Świata w tym roku, a niestety nie posiada odpowiednich warunków lokalowych na treningi 
tak profesjonalne, jak tego wymagają takie zawody. W Hali na Podpromiu, gdzie ona 
wynajmuje pomieszczenia do treningów, te pomieszczenia nie spełniają wymogów 
technicznych, głównym powodem jest fakt, że mata do ćwiczeń się tam nie mieści. Dlatego 
zwracam się z prośbą do Pana Prezydenta o pomoc w tej sprawie. Jeżeli nie możliwości 
użyczenia Hali bezpłatnie, to może jest inny sposób obniżenia kosztów przygotowania 
zawodniczek z Rzeszowa do Mistrzostw Europy". 
        
Radny Pan Andrzej Dec ustnie zgłosił interpelację o następującej treści: „Proszę 
o informację, co z Halą Walter? Z tego co wiem wynika, że nie stracimy tej Hali. Chciałbym 
się dowiedzieć jakie są zamiary Pana Prezydenta odnośnie tej sprawy i czego możemy się 
spodziewać?"       
  
Radny Pan Bogusław Sak ustnie zgłosił interpelację o następującej treści: „Zbliża się 
koniec maja, a problem MPK nadal istnieje. Komitet Strajkowy znowu rozpoczął swoją 
działalność taką negatywną. Wyznaczył całodzienny strajk polegający na zaniechaniu pracy 
przez pracowników, wyznaczając go na 2 czerwca 2008 r. Jako radni wyrażamy 
zaniepokojenie i chcielibyśmy wiedzieć, czy prowadzone rozmowy doprowadzą do wygaszenie 
akcji strajkowej i w Rzeszowie nie będzie paraliżu komunikacji miejskiej?"       
  
  
Radny Pan Jerzy Jęczmienionka ustnie zgłosił interpelację o następującej treści:  
„W związku z zamierzeniami inwestycyjnymi nad Wisłokiem, czy są przygotowywane nowe 
rozwiązania komunikacyjne na skrzyżowaniu ulic: Cegielniana, Podwisłocze, trasa Zamkowa, 



Kopisto. Czy są ustalenia z inwestorem na temat nowych rozwiązań komunikacyjnych, które 
udrożnią ruch w tym rejonie?". 
  
Radny pan Ludwik Szyszka ustnie zgłosił interpelację o następującej treści: „W związku 
z informacją medialną odnośnie zespołu parkowo – pałacowego w Słocinie jest szereg pytań 
od mieszkańców, co będzie się działo z tym obiektem po przejęciu go przez władze kościelne? 
Szczególnie mieszkańców niepokoi, że wykonany ostatnio chodnik przechodzący przez park 
może być ogrodzony i niedostępny dla mieszkańców. Dodatkowo należy powiedzieć, że 
mieszkańcy są zawiedzeni decyzją w sprawie przekazania parku kościołowi,  
a szczególnie tym, że nie byli informowani o toczącym się postępowaniu i o ostatecznej decyzji 
dowiedzieli się z mediów".  
  
Radny pan Andrzej Dec ustnie zgłosił interpelację o następującej treści: „Jakie są 
ostateczne decyzje w sprawie Zespołu Szkół Gospodarczych, co stanie się z młodzieżą  
w trakcie remontu". 
     
  
Ad. 19 
  
Wolne wnioski, oświadczenia i informacje. 
  
Radna Pani Marta Niewczas przekazała podziękowania i gratulacje wszystkim, którzy 
przyczynili się do organizacji Festiwalu CARPATHIA. 
  
  
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – poinformował, że: 
  
1/ „W podjętej dzisiaj uchwale w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 
Przestrzennego Nr 114/22/2005 w rejonie al. Prof. A. Krzyżanowskiego i ul. I. Paderewskiego 
w Rzeszowie nastąpi drobna poprawka w załączniku i z tą poprawką ja uchwałę podpiszę, ale 
żeby stało się zadość, przekazuję informację o zaistniałej sytuacji", 
  
2/ Do 28 maja br. w Galerii pod Ratuszem odbywa się wystawa malarstwa polskich artystów 
 i plastyków Pt. „Pędzlem po Rzeszowie", 
  
3/ W dniu 31 maja br. odbędzie się ważne wydarzenie dla Rzeszowa – „Święto Paniagi"- 
serdecznie zaprosił Radnych, 
  
4/ „Do uchwały podjętej na poprzedniej sesji, dotyczącej Miejskiego Przedsiębiorstwa 
Komunikacyjnego wkradł się błąd i zamiast MPK napisano RGK. Tą zmianę zamierzam 
zaakceptować i podpisać uchwałę z tą zmianą". 
  
  
  

Podczas obrad XXXIV sesji Rada Miasta Rzeszowa podjęła następujące 
uchwały: 
  

1. Uchwała Nr XXXIV/536/2008 - w sprawie ustanowienia dnia 1-go czerwca dniem 
bez alkoholu. 
  



2. Uchwała  Nr XXXIV/537/2008 - w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Prezydenta 
Miasta Rzeszowa. 
  

3. Uchwała Nr XXXIV/538/2008 - w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego Nr 114/22/2005 w rejonie al. Prof.  
A. Krzyżanowskiego i ul. I. Paderewskiego w Rzeszowie . 
  

4. Uchwała Nr XXXIV/539/2008 -  w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2008 
r.  
  

5. Uchwała Nr XXXIV/540/2008 - w sprawie wyrażenia zgody na wystawienie weksla 
własnego „in blanco" z deklaracją wekslową. 
  

6. Uchwała Nr XXXIV/541/2008 - w sprawie wyrażenia zgody na użyczenie 
nieruchomości położonej w Rzeszowie przy ul. Olbrachta 120 . 
  

7. Uchwała Nr XXXIV/542/2008 -  w sprawie przyjęcia przez Gminę Miasto Rzeszów 
darowizny stanowiącej przyłącza wodociągowe zlokalizowane w miejscowościach 
gmin sąsiednich, będące własnością osób fizycznych. 
  

8. Uchwała Nr XXXIV/543/2008 -  w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego 
Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o.  
  

9. Uchwała Nr XXXIV/544/2008 - w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości niezabudowanej położonej w Rzeszowie. 
  

10. Uchwała Nr XXXIV/545/2008 - w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości i zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze przetargu . 
  

11. Uchwała Nr XXXIV/546/2008 - w sprawie odmowy zatwierdzenia taryf dla 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków na terenie 
Miasta Rzeszowa przedstawionych przez Zakład Gospodarki Komunalnej i Usług 
Wielobranżowych „GO – KOM" w Boguchwale Sp. z o.o.   
  

12. Uchwała Nr XXXIV/547/2008 -  w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2008 
r. (określenie limitów wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne) 
  

13. Uchwała Nr XXXIV/548/2008 - w sprawie zmiany uchwały Rady Miasta Rzeszowa  
w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Rzeszowa do zaciągania zobowiązań  
w 2008 r. w zakresie inwestycji na lata 2009 – 2010   
  

14. Uchwała Nr XXXIV/549/2008 -  w sprawie wyrażenia zgody na użycie herbu miasta 
Rzeszowa . 
  

  
  
  
  
  
  



Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – w związku 
wyczerpaniem przyjętego porządku obrad dokonał zamknięcia XXIV sesji Rady Miasta 
Rzeszowa. 
  
  

Obrady trwały od godz. 8.30 do godz. 13.00. 
  
  
Na tym protokół z XXIV sesji Rady Miasta Rzeszowa zakończono. 

          
                                                                                         
  
Protokołowała: 
Jolanta Ciebień 

                                                                                                                       Przewodniczący 
Rady  Miasta  Rzeszowa

  
                                                                                                                         Konrad  Fijołek 
  
Sprawdził: 
        Dyrektor 
Biura Rady Miasta 
  
  Mirosław Kubiak 
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